

ندوة إقليمية حول أهداف التنمية المستدامة والمساواة بين الجنسين لبرلمانات الشرق الأوسط وشمال إفريقيا

18-20 أيلول/سبتمبر 2018 - القاهرة والإسكندرية، مصر

ستحدد الندوة الفرص المتاحة والتحديات التي تواجه البرلمانات في تحقيق أهداف التنمية المستدامة والمساواة بين الجنسين. وستساعد المشاركين على تبادل الخبرات والممارسات الجيدة والتحديات، ودراسة الخطوات التي يمكنهم اتخاذها لدعم تنفيذ أهداف التنمية المستدامة على المستويين الوطني والإقليمي.

ستتمحور مناقشة الهدف 16 (السلام والعدالة والمؤسسات القوية) حول كيفية تحقيق البرلمانات لأهداف التنمية المستدامة من أجل الاستفادة من التأزر وبناء التماسك عند تطوير السياسات الوطنية. وحتى يتمكنوا من القيام بذلك، سيحتاج كل برلمان إلى تقييم أعماله المؤسسية الخاصة. ولذلك سيتم التركيز بشكل خاص على تطوير مؤسسات أكثر فعالية وخضوعاً للمساءلة والشفافية بالإضافة إلى آليات صنع القرار الشاملة، والتشاركية والتمثيلية التي يمكنها أن تسرع بشكل فعال في ترجمة الالتزامات العالمية لأهداف التنمية المستدامة إلى تغيير حقيقي على أرض الواقع.

كما ستوفر الندوة منبراً للمشاركين لمناقشة الحلول الملموسة من المنطقة لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، وخاصة المساواة بين الجنسين وتمكين المرأة. من خلال تبادل المعرفة والفهم لأفضل الممارسات في المنطقة، سيهدف المشاركون في برلمانهم إلى تعزيز دور المرأة في المشاركة الفعالة في موقع القيادة على جميع المستويات وفي جميع القطاعات، ولمكافحة القوانين والممارسات التمييزية وغيرها من القوانين الاجتماعية والتشريعية، لتمكين المرأة والفتاة من تحطى الحواجز الثقافية. وبالتالي، تهدف الندوة إلى تحفيز التزام وطني أكبر، وتعاون إقليمي متين لتطوير استراتيجيات تدمج بفعالية أهداف التنمية المستدامة جميعها في التشريعات الوطنية.

يرجى أخذ العلم أن الندوة مخصصة فقط للبرلمانات التالية في الشرق الأوسط وشمال إفريقيا: الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية، مملكة البحرين، جمهورية جزر القمر الاتحادية الإسلامية، جمهورية جيبوتي، جمهورية مصر العربية، جمهورية العراق، المملكة الأردنية الهاشمية، دولة الكويت، الجمهورية اللبنانية، دولة ليبيا، الجمهورية الإسلامية الموريتانية، المملكة المغربية، سلطنة عُمان، دولة فلسطين، دولة قطر، المملكة العربية السعودية، جمهورية السودان، الجمهورية العربية السورية، الجمهورية التونسية، دولة الإمارات العربية المتحدة، والجمهورية اليمنية.



Regional Seminar on the Sustainable Development Goals and Gender Equality for Parliaments of the Middle East and North Africa

18 - 20 Sep 2018 - Alexandria, Egypt

The Seminar will define opportunities available to, and challenges facing, parliaments in implementing the SDGs and gender equality. It will help participants share experiences, good practices and challenges, and examine the steps that they can take to support SDG implementation at the national and regional levels.

A discussion of Goal 16 (Peace, justice and strong institutions) will centre on how parliaments should implement the SDGs so as to capture synergies and build coherence when national policies are being developed. To be able to do this, each parliament will need to evaluate its own institutional processes. Special emphasis will therefore be placed on developing more effective, accountable and transparent institutions as well as inclusive, participatory and representative decision-making processes that can effectively accelerate the translation of the global commitments of the SDGs into meaningful change on the ground.

The Seminar will also offer a platform for participants to discuss concrete solutions from the region to achieving the SDGs and especially gender equality and women's empowerment. By sharing knowledge and understanding of the best practices in the region, participants will aim in their respective parliaments to strengthen the consideration of women's effective participation in leadership position at all levels and in all sectors, and to combat discriminatory laws and practices and other social and cultural barriers to women and girl's empowerment.

The Seminar therefore aims to spur greater national commitment as well as strong regional cooperation to develop strategies that effectively integrate all SDGs into national legislation.

Please note that the Seminar is only intended for the following parliaments of the Middle East and North Africa: **Algeria, Bahrain, Comoros, Djibouti, Egypt, Iraq, Jordan, Kuwait, Lebanon, Libya, Mauritania, Morocco, Oman, Palestine, Qatar, Saudi Arabia, Sudan, Syrian Arab Republic, Tunisia, United Arab Emirates, and Yemen.**